
سرخط خبر

خداحافظی نعمت زاده با وزارت
وزیر صنعت، مع��دن و تجارت با اعلام اینکه 
هنوز در گش��ایش ال سی مش��کل داریم و باید 
بانک مرک��زی در این باره اقدامات جدی را انجام 
دهد، گفت: خودروسازی کشور دولتی نیست اما 
درباره سیاس��ت گذاری ها، وزارت صنعت اهداف 
را تعیین می کند. به گزارش تسنیم، محمدرضا 
نعمت زاده اظهار داش��ت: کاهش نرخ سود بانکی 
دغدغه بخش صنعت نیز هست و در پی حل آن 
هستیم. نعمت زاده با انتقاد از اینکه متاسفانه توان 
بانک ها متناسب با رشد اقتصادی کشور نیست، 
ادامه داد: سال گذشته بخشی از منابع حاصل از 
تفاوت نرخ ارز آزاد تبدیل به افزایش سرمایه برای 
برخی بانک ها شد که به عنوان نمونه از این محل 
2 هزار میلیارد تومان افزایش سرمایه برای بانک 
صنعت و مع��دن و 10 هزار میلیارد تومان برای 
بانک مسکن تخصیص پیدا کرد ولی باید به این 
نکته توجه کرد که بانک ها امروز منابع محدودی 
دارن��د و باید در این زمینه دولت اقدامات لازم را 
انجام دهد. وی با اعلام اینکه امروز بانک ها کوچک 
بوده و تناسبی میانه عرضه و تقاضا وجود ندارد، 
تصریح کرد: در سال گذشته یک مشکل به وجود 
آمد و دولت مقداری اوراق منتش��ر کرد تا بدهی 
خ��ود را به پیمانکاران پرداخ��ت کند اما همین 
موضوع تقاضا را در بازار افزایش داد. در این زمینه 
هم دولت و هم مجلس باید کمک کنند سرمایه 
بانک ه��ا افزایش پیدا کند. وزی��ر صنعت  درباره 
حضور خ��ود در دولت دوازدهم تصریح کرد: این 
موضوع بستگی به نظر بزرگان دارد اگر توفیقی 
باشد در هر کجا به خدمت به کشور می پردازم اما 

اگر نوبتی هم باشد برای بنده کافی است.

ساخت پل خلیج فارس روی هواست
مدیرعامل س��ازمان منطقه آزاد قشم ظهر 
دیروز در نشست مطبوعاتی خود از برنامه های 
جدید این س��ازمان درباره بورسیه دانشجویان 
نخبه قشمی خبر داد. به گزارش »وطن امروز« 
حمیدرضا مومنی در جمع خبرنگاران از بورسیه 
10 دانشجوی نخبه قشمی مشغول به تحصیل 
در دانشگاه های برجسته کشور، توسط منطقه 
آزاد قش��م به عن��وان  گامی در جه��ت ایجاد 
اشتغال پایدار در این منطقه نام برد. مومنی به 
ایجاد مراکز کاشانه میهمان اشاره کرد و گفت: 
هم اکن��ون 60 مرکز در قش��م در حال فعالیت 
اس��ت که همگی توس��ط زنان بومی قشم اداره 
می شوند. وی با اشاره به اینکه قشم در چشم انداز 
آینده اش باید هاب منطقه در حوزه های گاز، نفت 
و انرژی باش��د با اشاره به دیگر اهداف اقتصادی 
که برای قشم تعریف شده، توضیح داد: در حوزه 
شیلات براساس برنامه ششم تا پایان این برنامه 
ما باید 84 هزار تن ماهی در قفس تولید کنیم. 
همچنین برای  تولید و پرورش میگو در قش��م 
در ح��ال حاضر 2 هزار هکت��ار زمین در اختیار 
داریم که 250 هکت��ار آن در حال بهره برداری 
است. همچنین در بخش گلخانه ای، 3 شهرک 
گلخانه ای در 270 هکتار زمین تاس��یس شده 
و در ح��ال بهره برداری اس��ت. مومن��ی درباره 
چگونگی وضعیت پل خلیج فارس تصریح کرد: 
تاکنون ح��دود 220 میلیارد توم��ان برای این 
پل هزینه ش��ده و 17/5 درصد از پل پیشرفت 
فیزیکی داشته اس��ت و برای اجرای این پروژه 
یک میلیارد دلار منابع مالی مورد نیاز است. وی 
همچنین با بی��ان اینکه به دلیل عدم پایبندی 
بانک سپه به تعهداتش پل خلیج فارس ساخته 
نشد، در پاسخ به پرسش تسنیم مبنی بر اینکه 
مدیرعامل وقت منطقه آزاد، بهمن 93 از تصویب 
فاینان��س 450 میلیون یورویی پل خلیج فارس 
خبر داده بود، آیا این فاینانس تامین شد یا خیر؟ 
اظهار داشت: عدم تعهدات بانک پشتیبان، دلیل 
اصلی توقف عملیات ساخت پل است و تصمیم 
برای این پل به این دلیل مهم اس��ت که باید به 

افکار عمومی در این باره پاسخگو باشیم.

خروجی بودجه  دولت در سال 95 
پرداخت 207 ه��زار و 20 میلیارد تومان به 
بخش ج��اری، 42 ه��زار و 100 میلیارد تومان 
اعتب��ارات عمرانی، وص��ول 101 ه��زار و 470 
میلیارد توم��ان مالیات، 73 هزار و 880 میلیارد 
توم��ان درآمد نفت و فرآورده ه��ای نفتی و تراز 
عملیاتی و س��رمایه ای منفی 28 ه��زار و 850 
میلی��ارد توم��ان، از جمله ارق��ام مهم عملکرد 
بودج��ه 95 اس��ت. به گزارش ف��ارس به نقل از 
بانک مرکزی، مجموع درآمدهای دولت در سال 
گذشته 145 هزار و 990 میلیارد تومان بوده که 
نس��بت به درآمد مصوب بودجه 95 بیش از 11 
هزار میلیارد تومان عدم تحقق نشان می دهد. در 
بخش هزینه های جاری، 207 هزار و 20 میلیارد 
تومان پرداخت شده که طبق قانون مصوب باید 
213 هزار و 760 میلیارد تومان پرداخت می شد. 
در بخش عمرانی نیز 42 ه��زار و 100 میلیارد 
تومان اعتبار پرداخت ش��ده که نسبت به سال 
94 حدود 15 هزار میلیارد تومان افزایش داشته، 
البت��ه رقم مص��وب بودجه ب��رای پرداخت های 
عمرانی 57 هزار و 480 میلیارد تومان بوده است. 

 علیرض��ا زاهدیان، معاون طرح ه��ای آماری و 
آمارهای ثبتی مرکز آم��ار ایران گفت: در 3 ماه 
نخست س��ال 96، یک میلیون نفر به جمعیت 

شاغلان کشور افزوده شده است.
 بانک مسکن شرایط انتقال تسهیلات ساخت 
بدون س��پرده از محل اوراق س��اخت مس��کن 
به خری��داران واحدهای تکمیل ش��ده )فروش 
اقساطی( را تسهیل و ش��رایط ویژه ای نیز برای 

زوجین تعریف کرد.
 فرآیند تعیین تکلیف س��پرده گذاران تعاونی 
منحله فرشتگان تا سقف 50 میلیون تومان در 
حالی ادامه دارد ک��ه آخرین گزارش از عملکرد 
رس��یدگی به وضعیت این تعاون��ی حاکی از آن 
اس��ت که تاکنون و در 3 مرحله اختصاص خط 
اعتباری بانک مرکزی حدود 121 میلیارد تومان 

به 14 هزار و 820 نفر پرداخت شده است.
 یک مقام ارشد صنعت هوایی خبر داد: پس از 
حدود 8 سال مدیریت فرهاد پرورش در ایران ایر، 
قرار شد فرزانه شرفبافی از اعضای هیأت مدیره 
هما، در صورت تصویب هیأت وزیران جایگزین 
وی در هما شود و پرورش هم به عنوان نماینده 

سازمان هواپیمایی ایران، به کانادا برود.
 ات��اق اصن��اف ای��ران اعلام کرد تع��داد کل 
بازرس��ی ها از صنوف تهران در خردادماه سال 
ج��اری 33 هزار و 935 فقره اس��ت که 4 هزار 
و 625فقره پرونده با برآورد جریمه پیشنهادی 
به ارزش بیش از 8 میلیارد و 400 میلیون ریال 

تشکیل شده است.
 حس��ین عبده تبری��زی، مش��اور وزی��ر راه و 
شهرسازی با اعلام اینکه 2/5 میلیون خانه خالی 
در کش��ور وجود دارد، گفت: بانک مرکزی فشار 
زیادی برای فروش خانه ه��ای خالی بر بانک ها 
وارد کرده اس��ت چون بخش قابل ملاحظه ای از 

خانه های خالی در تملک بانک هاست.

ابلاغ دستورالعمل جدید تسهیلاتی
قائم مقام وزی��ر صنعت، مع��دن و تجارت 
گف��ت: 10 هزار میلیارد تومان برای نوس��ازی 
می یاب��د.  اختص��اص  تولی��دی   واحده��ای 
به گزارش تس��نیم، رض��ا رحمانی اف��زود: به 
پیش��نهاد وزارت صنع��ت، مع��دن و تجارت 
و تصوی��ب س��تاد اقتصاد مقاومت��ی، 10 هزار 
میلیارد تومان به واحدهای تولیدی اختصاص 
می یابد تا دستگاه های فرس��وده جای خود را 
به دستگاه های جدید بدهد. وی ادامه داد: این 
تسهیلات یک بخش ارزی هم خواهد داشت که 
در تلاش هستیم از طریق صندوق توسعه ملی 
تامین شود و در اختیار واحدهای تولیدی قرار 
گیرد. براساس برنامه ریزی ها پیش بینی می شود 
5000 واحد تولیدی با این تسهیلات نوسازی 
شود؛ هر واحدی که نیازمند باشد و از هر رشته 
صنعتی، می تواند از این تسهیلات استفاده کند. 
وی تصری��ح کرد: دس��تورالعمل پرداخت این 
تسهیلات به همه استان ها ابلاغ شده و مشخص 
اس��ت هر اس��تان چه میزان از این تسهیلات 
دریافت خواهد کرد. به گفته رحمانی، واحدهای 
تولیدی براساس مولفه هایی که مشخص شده 
اولویت بندی می شوند. مثلا واحدهای آلاینده 
ی��ا انرژی بر در اولویت خواهند بود و س��ازمان 
صنعت، معدن و تجارت هر اس��تان، واحدهای 
واجد ش��رایط را انتخاب خواهد کرد. رحمانی 
یادآور شد: رقم 10 هزار میلیارد تومان را بانک 
مرکزی تامین کرده و دس��تورالعمل نوسازی 
واحدهای تولیدی هم به همه اس��تان ها ابلاغ 
ش��ده و آماده پرداخت است. وی در پایان ابراز 
امیدواری کرد این تس��هیلات بتواند در رونق 
تولید و افزایش اش��تغال و رقابت پذیری کالای 

ایرانی با محصولات خارجی موثر باشد.

گزارش جدید نقدینگی اعلام شد
آخری��ن تغییرات ثبت ش��ده ب��رای حجم 
نقدینگ��ی در پای��ان س��ال 1395 از عب��ور آن 
 از رق��م 1253 تریلی��ون تومان خب��ر می دهد. 
به گزارش ایس��نا ب��ه نقل از بان��ک مرکزی، در 
پایان اس��فندماه 1395 حجم نقدینگی با رشد 
23/2 درص��دی همراه بوده اس��ت. این در حالی 
است که در پایان سال 1394 میزان نقدینگی به 
1017 هزار میلیارد تومان رسیده بود که رشدی 
30 درصدی را به همراه داش��ت. بررس��ی سیر 
تغییرات نقدینگی بیانگر آن است که حجم آن از 
اسفندماه سال 1391 از  حدود 460 هزار میلیارد 
تومان با رشد حدود 800 هزار میلیاردی به رقم 
فعلی 1250 هزار میلیارد تومان رسیده است. در 
 حدود 5 سال گذشته بالاترین رشد نقدینگی با
38/8 درصد به پایان سال 1392 اختصاص دارد. 
جزئیات تغییرات نقدینگی از این حکایت دارد که 
از رقم 1253 هزار میلیارد تومانی تا 1090 هزار 
میلیارد تومان آن به ش��به پ��ول که عمده آن را 
سپرده های بانکی تشکیل می دهد اختصاص دارد. 
میزان ش��به پول در پایان س��ال گذشته با رشد 
23/8 درصدی همراه بوده اس��ت. از سوی دیگر 
تا 163 هزار میلیارد تومان از میزان نقدینگی به 
پول و آنچه که در گردش و در اختیار مردم است 
اختصاص دارد که در پایان سال 1395، رشدی 

حدود 19/3 درصدی داشته است.

وزیر

3اقتصاد

گروه اقتص�ادی: هر روز بر تع��داد نماینده هایی که 
خواهان رسیدگی به مشکلات سپرده گذاران و طرح 
س��وال از رئیس جمهور هس��تند افزوده می شود. به 
گزارش »وطن امروز«، علی وقف چی، طراح سوال از 
رئیس جمهور در گفت وگو با »وطن امروز« اعلام کرد 
10 نماینده دیگر مجلس طرح سوال از رئیس جمهور 
را امضا کردند. بدین ترتیب تعداد امضاهای نمایندگان 
مجلس برای طرح س��وال از روحانی به 132 رسیده 
است. این عدد با کسر تعداد امضاهایی است که برخی 
نمایندگان پس گرفته بودند. نماینده مردم زنجان در 
مجلس شورای اسلامی گفت: چند تن از نمایندگانی 
که امضای خود را باز پس گرفته بودند امروز بار دیگر 
طرح سوال از رئیس جمهور را امضا کردند. طرح سوال 
از روحانی به این علت انجام خواهد شد که مشکلات 
فراوانی گریبان س��پرده گذاران موسس��ات اعتباری 
مج��از و غیرمج��از را گرفته و به گفت��ه نمایندگان 
مش��کلات اجتماعی، اقتصادی و امنیتی را به وجود 
آورده اس��ت. مجلس انتظار داش��ت مسؤولان بانک 
مرکزی بتوانند به س��رعت این موضوع را حل کنند 
اما چندین سال است که این مشکلات پا برجاست 
و دولت موفق نش��ده تع��داد مالباختگان را کم کند 
بلکه هر م��اه بر تعداد مالباخته ها افزوده می ش��ود. 
البته بانک مرکزی در حال رس��یدگی به مشکلات 
موسس��ات و سپرده گذاران است و هر از چند گاهی 
تعدادی از س��پرده گذاران تعیین تکلیف می شوند اما 
با توجه به اینکه موسس��ات مالی به طور س��ریالی 
دچار مشکل می ش��وند هر ماه تعداد زیادی به آمار 
مالباختگان افزوده می شود.  با توجه به ادعای بانک 
مرکزی مبنی بر عدم وجود مش��کل برای بانک ها و 
همچنین حل شدن مشکل غیرمجازها و موسسات 
مجاز، علی وقف چی نماینده مجلس و طراح س��وال 
از رئیس جمهور خواس��تار مناظره با ولی الله س��یف، 
رئیس کل بانک مرکزی شد. علی وقف چی، نماینده 
مردم زنجان و عضو کمیسیون کشاورزی مجلس که 
طرح سوال از رئیس مجهور را به علت وجود مشکلات 
فراوان سپرده گذاران موسس��ات اعتباری آماده ارائه 
به هیات رئیس مجلس کرده اس��ت به »وطن امروز« 
گفت: 8 ماه مسؤولان یکطرفه در رسانه ملی درباره 
موسس��ات اعتباری س��خن گفتند. من از مسؤولان 
رس��انه ملی می خواهم نه 8 ماه بلکه فقط 2 ساعت 
اجازه س��خن گفتن به مردم بدهند. وقف چی افزود: 
طرح سوال از رئیس جمهور به علت ایجاد مشکلات 
فراوان موسسات اعتباری آماده ارائه به هیات رئیسه 
است و از نماینده های مردم می خواهم مدرس وار این 
طرح را امضا کنند. ما قس��م خورده ایم بدون در نظر 
گرفتن جناح و حزب به مشکلات مردم توجه کنیم. 
من بیش��تر از نماینده های اصلاح طلب مجلس که 
شعار قانون مداری و اجرای قانون می دهند توقع دارم 
از طرح س��وال از رئیس جمهور استقبال کنند. البته 

بس��یاری از نماینده های اصلاح طلب نگران وضعیت 
سپرده گذاران هستند و خواهش می کنم برای تسریع 
در رفع مش��کلات سپرده گذاران بس��یار موسسات 
اعتب��اری از رئیس جمهور توضیح بخواهند. نماینده 
مجلس دهم با اش��اره به تکذیب موضوع س��وال از 
رئیس جمهور توسط برخی نماینده های مجلس گفت: 
آنهای��ی که می گویند طرح س��وال از رئیس جمهور 
ش��ایعه اس��ت اصلا این طرح را امضا نکرده اند و نام 
امضاکنندگان مشخص است. ما با کسی دعوا نداریم 
و می خواهی��م قانون اجرا ش��ود. باید به این س��وال 
پاس��خ داده ش��ود که چرا اصل و سود سپرده مردم 
کم شده است و چرا سپرده گذاران کاسپین سرگردان 
هستند؟ من آقای سیف، رئیس کل بانک مرکزی را 
به مناظره دعوت می کنم و بعد از این مناظره مردم 
قضاوت خواهند کرد که درباره موضوع س��اماندهی 
موسسات اعتباری و روش آن آیا کم کاری و اهمالی 
صورت گرفته یا خیر؟ به گزارش بانک مردم، اظهارات 
نماینده زنجان درباره کسر اصل و سود سپرده گذاران 
در حالی است که مسؤولان بانک مرکزی و موسسه 
اعتباری کاس��پین اعلام کرده اند پرداخت بخشی از 
پول مردم علی الحساب بوده و به معنای تسویه نیست.

 س�ؤال از رئیس جمهور ب�ه معنای مخالفت با  ■
دولت نیست

نماین��ده مردم زنجان در مجلس گفت: امروز به 
نمایندگی از 120 نفر از نمایندگان از رئیس مجلس 
اس��تدعا دارم هرچه زودتر موضوع طرح س��وال از 

رئیس جمهور را به کمیسیون اقتصادی ارجاع دهد.

به گزارش ف��ارس، علی وقف چی در نطق میان 
دس��تور خود در جلس��ه علنی دیروز مجلس )18 
تیر 96( گفت: نمایندگان مجلس تمام وجود خود 
را برای س��ربلندی نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ای��ران در طبق اخلاص گذاش��ته و ب��دون نگرش 
حزبی و گروهی و جناحی از حقوق مردم براس��اس 
سوگندی که خورده اند، دفاع خواهند کرد. وی افزود: 
قطعا س��وال از رئیس جمهور به معنای مخالفت با 
دولت نیس��ت بلکه کمکی به رئیس جمهور و دولت 
است و تجربه 28 س��ال گذشته نشان داده است با 
تساهل و تسامح نمی توان کشورداری کرد. نماینده 
مردم زنجان در مجلس ش��ورای اسلامی، خطاب به 
رئیس جمهور اظهار داشت: اعتماد ملی به بانک ها و 
مؤسسات مالی بزرگ ترین سرمایه یک ملت و دولت 
پویاست و هیچ دولتی حق ندارد این اعتماد را لکه دار 
کند بوی��ژه دولتی که در ی��ک جامعه با حاکمیت 
اس��لامی کش��ور را مدیریت می کند. دولت باید به 
صورت ش��بانه روزی در دف��اع از اعتماد ملی تلاش 
کند. وقف چی خاطرنش��ان کرد: تم��ام نمایندگان 
س��وگند دفاع از حقوق مردم را خورده اند نه دفاع از 
حقوق  یک حزب، گ��روه یا دولت و رئیس جمهور؛ 
هر چند مجلس در تمام دوره ها بویژه مجلس فعلی 
همیش��ه برای کمک به دولت اع��لام آمادگی کرده 
و در یک سال گذش��ته ثابت کرده است که مدافع 
دولت است. وی افزود: سوال از رئیس جمهور آخرین 
تصمیم برای توجه به خواسته های بیش از 2 میلیون 
س��پرده گذار اس��ت که به عنوان یک خواسته ملی 

تلقی می ش��ود و قطعا امضاکنندگان طرح سوال از 
رئیس جمهور دلس��وزترین افراد و مدافع عملی و نه 
شعاری دولت بدون هیچ نگرش سیاسی به موضوع 
هستند که نمی خواهند وضعیت پولی و مالی کشور 
بدتر از این باش��د.نماینده م��ردم زنجان در مجلس 
ش��ورای اسلامی اظهار داش��ت: امروز به نمایندگی 
از 120 نفر از نمایندگان از رئیس مجلس اس��تدعا 
دارم س��ریعا موضوع طرح س��وال از رئیس جمهور 
را ب��ه کمیس��یون اقتصادی ارجاع ده��د. وقف چی 
خاطرنش��ان کرد: با وجود سپری شدن بیش از 10 
ماه از نابس��امانی موسس��ات پولی و مالی هیچ گونه 
اقدام عملی انجام نشده بویژه رئیس بانک مرکزی در 
یک هفته گذشته 3 مرتبه به صورت مکتوب تعهد 
حل مشکل سپرده گذاران را داده است که هیچ گونه 
اقدام عملی در این راستا صورت نگرفته است و شاید 
ت��وان این کار را ندارد.  وی افزود: ابهامات زیادی در 
پرونده های مؤسسات مالی و اعتباری وجود دارد که 
با وجود سوال مکتوب از بانک مرکزی بعد از گذشت 
20 روز تاکنون پاس��خی در این باره دریافت نشده 
اس��ت.  نماینده م��ردم زنجان در مجلس ش��ورای 
اس��لامی در پایان گفت: بعد از گذش��ت حدود 10 
ماه از توضیحات یکطرفه بانک مرکزی و مسؤولان 
مربوط، صداوسیما 2 ساعت به سپرده گذاران وقت 
دفاع از خود را نمی دهد و به صورت یکسویه مواردی 
را بانک مرکزی اعلام می کند که علاوه بر اینکه درد 
سرمایه گذاران را التیام نمی بخشد بلکه نمکی بر زخم 

آنان می پاشد.

نماینده مردم زنجان در گفت وگو با »وطن امروز« اعلام کرد: افزایش تعداد امضاکنندگان سؤال از رئیس جمهور

روحانی باید پاسخگوی سپرده گذاران باشد
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منطقه آزاد

بودجه

من از هر طرح��ی که نتیجه  آن 
اشتغالزایی باش��د، با تمام قدرت 
دفاع می کنم، چرا که این کار مردم را نجات می دهد 
و آنها عزتمندانه زندگی می کنند و از سوی دیگر در 
جریان آن به تربیت نیروی انسانی می پردازند. محمد 
مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
در جش��نواره  ملی برکت جهادگ��ران که با حضور 
نمایندگان بیش از 300 گروه جهادی در نمایشگاه 
دائمی دستاوردهای اجتماعی ستاد اجرایی فرمان 
حض��رت امام)ره( واقع در باغ بهش��ت برگزار ش��د 
ب��ا بیان اینکه دانش��جویان جه��ادی، محرم نظام 
هستند،  افزود: کشور در زمینه  وجود فقر همچنان 
با مش��کلاتی روبه رو است، این در حالي است که از 
نظر منابع از وضعیت بسیار مناسبی برخورداریم. وی 
ادامه داد: هر جا س��خنان رهبری را اطاعت کردیم 
مثل وضعیتی که در امنیت کشور می بینیم در دنیا 
س��ربلند و در کش��ور موفق بودیم و هر جا اطاعت 

نکردیم زمی��ن خوردیم. وي 
با اش��اره به اینکه تاکنون 15 
سال توسط رهبری با موضوع 
نامگذاری شده است،  اقتصاد 
افزود: اگر در هر سال به شعار 
آن س��ال عم��ل می کردیم، 

امروز به طور حتم وضعیت بهتری داش��تیم. مخبر 
در ادام��ه با اش��اره به مفهوم مدیری��ت جهادی در 
سخنان رهبری گفت: معنای مدیریت جهادی این 
است که همه اعضای یک مجموعه روحیه  جهادی 
داش��ته باش��ند. به گفته وی، یکی از شاخصه های 
اصلی روحیه  جهادی، توکل اس��ت و کس��انی که 
چنین روحیه ای ندارند همیش��ه مأیوس هستند و 
چشم ش��ان به دست دیگران اس��ت اما کسانی که 

متوکل هستند تکیه گاه مردم 
هس��تند و به کمک خداوند 
خوشبین هستند. دیگر مؤلفه  
ایثارگری  جه��ادی  روحی��ه  
است و جهادگر خود، خانواده 
یا دوستان خود را نمی بیند و 
به فکر مردم مستضعف است. رئیس ستاد اجرایی 
فرمان حضرت ام��ام)ره( دیگر ویژگی فرد جهادي 
را خستگي ناپذیري و استمرار در حرکت دانست و 
گفت چنین فردی با قدرت پیش مي رود و هیچ گاه 
کوت��اه نمي آید. مخبر وحدت در گفت��ار و عمل را 
دیگر وی ژگي فرد جهادي دانس��ت و گفت:  یکی از 
گرفتاری های جدی امروز این اس��ت که مسؤولان 
چیزی می گویند و چیز دیگری عمل می کنند که 

نتیجه این وضعیت بی اعتمادی مردم به ماست، چرا 
که مردم هوش��مند هستند. وی روحیه  لازم دیگر 
برای جهادی بودن را انقلابی بودن دانست و گفت: 
تمام شاخص هایی را که تاکنون برای انقلابی بودن 
بیان ش��ده، می توان در تبعیت از رهبری خلاصه 
ک��رد. وي خطاب ب��ه اعضاي گروه ه��اي جهادي 
دانشجویي افزود: نتیجه  کار شما باید تربیت مدیر 
مؤمن، مس��تقل، متدین و تابع ولایت باشد. وی با 
بیان اینکه اگر س��تاد اجرایی از گروه های جهادی 
حمای��ت کند هم در اقدامات خود و هم در اجرای 
تدابی��ر رهب��ری موفق خواهد بود، گف��ت: در این 
صورت ما می توانیم بازده بیشتری از سرمایه گذاری 
خود هم داش��ته باش��یم. وی با تقدیر از اقدامات 
گروه ه��ای جهادی در ح��وزه  زیربنایی و تأکید بر 
لزوم این تلاش در آینده گفت: باید توجه داش��ت 
س��رمایه گذاری در این زمینه مانند درمان بیماری 
با مسکن و نیاز اصلی کشور در حوزه  اشتغال است.

مجموعه های جهادی باید مدیر جهادی تربیت کنند برکت

انسداد سایت های سفته باز بورسیچند قدم تا آغاز خاموشی های گسترده
پیک مصرف ب��رق با ثبت عدد 
53 ه��زار م��گاوات در ش��نبه 
گذش��ته نس��بت به مدت مش��ابه پارسال بیش 
از 11 ه��زار و 500 مگاوات افزایش داش��ت که 

چنین اختلافی در روزهای 
ج��اری نس��بت ب��ه مدت 
مشابه پارسال بی سابقه بوده 
است. به گزارش ایسنا، پیک 
مص��رف برق در حالی که به 
53 ه��زار و 157 م��گاوات 

رسید که رکورد مصرف برق در سال گذشته در 
بالاترین میزان خ��ود به 52 هزار و 600 مگاوات 
رس��یده بود با ای��ن حال بالاتری��ن رکورد پیک 
مصرف برق در س��ال جاری تاکن��ون 55 هزار و 
400 مگاوات بوده که در چهارشنبه گذشته ثبت 
شد. همچنین بر اساس اعلام وزارت نیرو، میزان 
مصرف برق صنایع نیز در این روز 4235 مگاوات 
بوده است. هوشنگ فلاحتیان، معاون وزیر نیرو در 
امور برق و انرژی در این باره گفت: اگر 10 درصد 
در مصرف برق صرفه جویی شود، 20 هزار میلیارد 

توم��ان هزینه و س��رمایه گذاری در صنعت برق 
کاهش خواهد یافت. وی با اشاره به اینکه امسال 
در 3 ماهه اول س��ال با گرمای زودرس در برخی 
استان های کشور روبه رو بودیم و گرمای بیش از 
55 درجه س��انتیگراد را در 
برخی استان ها تجربه کردیم، 
افزود: متوس��ط مصرف برق 
ب��ه 10 درصد بیش از مدت 
مش��ابه در س��ال گذش��ته 
افزای��ش یاف��ت و در چنین 
شرایطی رکورد مصرف برق در 14 تیرماه جاری 
به 55 هزار و 400 مگاوات رس��ید که در صنعت 
برق کش��ور بی س��ابقه بود. وی  تصریح کرد: اگر 
مردم 5 تا 10 درصد صرفه جویی را در برنامه خود 
نداشته باشند، شبکه های برق در شرایط ریسک 
کامل قرار گرفته و ممکن است دچار آسیب شود. 
وی از مردم خواست در روزهای اوج مصرف بین 
ساعات 12 تا 16 و 20 تا 22 از به کارگیری لوازم 
پرمصرف خودداری کنند تا وزارت نیرو مجبور به 

اعمال خاموشی در کشور نشود.

با سایت هایی که قیمت سهام را 
منحرف یا جهت دهی می کردند، 
برخ��ورد ش��د ک��ه موج��ب ناراحتی تع��دادی از 
س��رمایه گذاران ش��د اما نس��بت ب��ه 10 میلیون 

س��هامدار یک اقدام جدی و 
قاط��ع در جهت منافع عموم 
س��رمایه گذاران بوده است. به 
گزارش فارس، شاپور محمدی، 
رئیس سازمان بورس و اوراق 
بهادار انجام معاملات به سبک 

»بوک بیلدینگ« را به عن��وان یکی از دغدغه های 
اصل��ی قیمت گذاری س��هام در عرضه ه��ای اولیه 
خواند و اظهار داش��ت: بوک بیلدینگ فرصت های 
برابری برای س��رمایه گذاران فراهم کرد و با تقویت 
مکانیسم آن، به نیاز مهم فعالان بازار سرمایه پاسخ 
داده شد. وی افزود: پیش از این بخشی از اطلاعات 
افش��ا می ش��د اما براس��اس این الزام مبن��ا و پایه 
اطلاعات ش��رکت ها از حدس و گمان و مفروضات 
به اطلاعات واقعی هدایت ش��د. وی به روزرس��انی 
سامانه معاملاتی »آتوس« را مورد اشاره قرار داد و 

خاطرنشان کرد: در 2 ماه آینده عملیات بهره وری از 
سامانه معاملاتی جدید را خواهیم داشت. وی ادامه 
داد: مرکز پژوهش  س��ازمان بورس در اقدامی همه 
قوانین و مقررات در حوزه بازار س��رمایه را تنقیح و 
در س��امانه ای مقررات حاضر 
بازار سرمایه را با  تغییرات در 
اختیار عموم قرار داده اس��ت. 
وی اضاف��ه ک��رد: معام��لات 
الگوریتم��ی هم اکنون به رقم 
چند 10 میلیارد رس��یده، به 
طوری که در مجم��وع، کارگزاری ها 100 میلیارد 
تومان معاملات پربسامد تاکنون انجام داده اند. وی 
تصریح کرد: تا 2 ماه آینده اصلاح قانون بازار سرمایه 
نهایی می شود و به شورایعالی بورس تقدیم خواهد 
ش��د. وی همچنین یادآور شد: یکی از دغدغه های 
فعالان ب��ازار روند و چگونگی توقف و بازگش��ایی 
نماده��ا بود که این مهم مورد توجه س��ازمان قرار 
گرفت و دستورالعمل جدید آن کامل شد و حداکثر 
ت��ا یک ماه آین��ده در هیات مدی��ره تصویب و در 

زمان بندی مشخص اجرایی می شود.
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